
والیبال ایران المپیکی شد
صعود به توکیو با عبور از دیوار چین

تیم ملی والیبال ایران در فینال رقابت های انتخابی المپیک 
۲۰۲۰ قاره آسیا، با پیروزی ۳ بر صفر مقابل چین مقتدرانه 
راهی المپیک شد. تیم ملی والیبال ایران در فینال رقابت های 
انتخابی المپیک ۲۰۲۰ قاره آسیا، در شهر جیانگمن به مصاف 
تیم ملی چین، میزبان این مسابقات رفت که توانست با پیروزی 
۳ بر صفر )۲۵ بر ۱۴، ۲۵ بر ۲۳ و ۲۵ بر ۱۴( در این دیدار، 
مقتدرانه راهی بازی های المپیک شود. طبق تصمیم ایگور 
کولاکوویچ به عنوان سرمربی، تیم ملی ایران با ترکیب سعید 
معروف )کاپیتان(، سیدمحمد موسوی، میلاد عبادی پور، شهرام 
محمودی، پوریا فیاضی، علی شفیعی و محمدرضا حضرت پور 
)لیبرو( بازی را آغاز کرد. ایران با پیروزی قاطع ۳ بر صفر مقابل 
چین برای دومین بار جواز حضور در المپیک را کسب کرد. در 
این دیدار بازیکنان تیم ملی ایران با لباس قرمز رنگ و برای 
گرامیداشت جان باختگان سانحه هوایی هواپیمای اوکراینی، 

با مچ بندهای مشکی وارد زمین شدند.

نقطه اختلاف بین فدراسیون
 و امیر قلعه نویی برای مربیگری تیم ملی

سرمربی تیم فوتبال سپاهان هنوز پاسخ فدراسیون درباره 
پیشنهاد سرمربیگری تیم  ملی را نداده است. پس از جدایی 
مارک ویلموتس بلژیکی از تیم  ملی ایران، هنوز جانش��ین 
وی رسما معرفی نشده و این در حالی است که جدی ترین 
گزینه های فدراسیون برای این منظور امیر قلعه نویی و یحیی 
گل محمدی هس��تند. قلعه نویی که پیش از این هم سابقه 
س��رمربیگری تیم  ملی را دارد، گزینه ای نزدیک به نیمکت 
داغ تیم  ملی اس��ت و تنها موضوعی که باعث ش��ده توافق 
بین او و فدراس��یون نهایی نشود، اختلاف نظر بر سر مدت 
قرارداد است. فدراسیون در نظر دارد قرارداد قلعه نویی تا پایان 
مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی باشد اما نظر قلعه نویی 
ادام��ه همکاری او با تیم  ملی در صورت صعود احتمالی به 
جام جهانی است. تیم  ملی ایران ۴ بازی در مرحله برگشت 
مس��ابقات انتخابی جام جهانی مقابل هنگ کنگ، کامبوج، 
بحرین و عراق دارد که در صورت پیروزی در هر ۴ دیدار به 
عنوان تیم نخست گروه راهی مرحله بعدی مسابقات می شود.

قرارداد حسینی با ترابزون تمدید نمی شود
با تصمیم باشگاه ترابزون، سیدمجید حسینی فصل آخر 
حضور خود را در این تیم سپری می کند و بزودی راهی تیم 
دیگری می ش��ود. به نقل از سایت Habertc، سیدمجید 
حسینی توانست در مدت حضورش در ترابزون و فوتبال ترکیه 
عملکرد خوبی داشته باشد و به مدافع قابل اتکایی تبدیل شد. 
باشگاه ترابزون به این مدافع ایرانی اعلام کرده است برای فصل 
بعد به دنبال تیم جدیدی باشد و قرارداد او تمدید نمی شود 
و به این ترتیب این بازیکن ماه های آخر حضورش را در تیم 
ترابزون سپری می کند. به گزارش ایسنا، باشگاه هرتابرلین 
تلاش های خود را برای جذب سیدمجید حسینی آغاز کرده 
و با ۲/۵ میلیون یورو به دنبال او است. حسینی مدافع ایرانی 
با ۵۰۰ هزار یورو از استقلال راهی ترابزون اسپور ترکیه شد 

و عملکرد خوبی در این تیم داشته است.

دیدار سلطانی فر و صالحی امیری
 با رئیس کمیته بین المللی المپیک

وزیر ورزش و رئیس کمیته ملی المپیک با رئیس کمیته 
بین المللی المپیک دیدار کردند.

به نقل از سایت کمیته ملی المپیک، سومین  روز از سفر 
مهم کاری مسؤولان ورزش کشورمان به سوییس به دیدار 

با توماس باخ، رئیس IOC اختصاص یافت.
مسعود س��لطانی فر، وزیر ورزش و  جوانان به  همراه رضا 
صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک و پیمان فخری، 
رئیس مرکز نظارت بر تیم های ملی با حضور در مقر کمیته 
بین المللی المپیک  با توماس باخ رئیس بزرگ ترین و مهم ترین 
نهاد ورزشی جهان دیدار و درباره مسائل ورزش کشورمان در 
آستانه المپیک ۲۰۲۰ توکیو گفت وگو کردند. در ابتدای این 
دیدار سلطانی فر از دعوت باخ برای برپایی این دیدار تقدیر و 
تشکر کرد و گفت: بسیار خرسندم امروز و در این مکان مهم 
با شما ملاقات می کنم و لازم می دانم از حمایت ها، پشتیبانی 
و  همراهی حضرتعالی و همکاران تان با ورزش ایران تقدیر و 
تش��کر کنم. در این دیدار سلطانی فر گزارش کاملی درباره 
وضعیت امروز ورزش ایران و فعالیت های ستاد عالی ورزش 
کش��ورمان با همراهی کمیته مل��ی المپیک و پارالمپیک و 
همچنین توضیحات کاملی درباره وضعیت رشته های مختلف و 
سهمیه های به دست آمده برای حضور قدرتمندانه در المپیک 
۲۰۲۰ توکیو ارائه داد. همچنین صالحی امیری ضمن تایید 
تلاش های سلطانی فر و مجموعه وزارت ورزش از حمایت های 
خوب دولت جمهوری اسلامی از فدراسیون ها و کمیته ملی 
المپیک در حضور مسؤولان کمیته بین المللی تقدیر و تشکر 
کرد. توماس باخ، رئیس کمیته بین المللی المپیک نیز ضمن 
خیرمقدم به مسؤولان ورزشی کشورمان اظهار داشت: به دقت 
اخبار ورزش ایران را پیگیری و رصد کرده و باید اعلام کنم از 
رابطه صمیمی مسؤولان ۲ نهاد اصلی ورزش ایران که می تواند 

زمینه جهش ورزش کشورتان باشد خرسندم.

اخبار

ورزشی
شکست تیم فوتبال امید ایران  برابر کره جنوبی

تیم ملی امید ایران دیروز به مصاف امیدهای کره جنوبی رفت و در پایان این بازی را با نتیجه ۲ بر یک واگذار کرد. کره جنوبی با 
این برد 6 امتیازی شد و جایگاهش را در صدر جدول محکم کرد. تیم چین نیز که در بازی اول مقابل کره شکست خورده بود، به 
مصاف ازبکستان یک امتیازی خواهد رفت. ایران با یک امتیاز از ۲ بازی روی پله آخر گروه قرار گرفت.

کیمی��ا علیزاده درب��اره تصمیمش برای 
مهاجرت مواردی را اعلام کرده که جای 
تأمل دارد و با نگاهی به گذشته می توان براحتی متوجه واقعیت 
شد. سرانجام پس از ۲ روز گمانه زنی درباره احتمال مهاجرت 
کیمیا علیزاده، روز شنبه او با انتشار پستی شبیه به بیانیه در 
اینستاگرام نسبت به حواشی اخیر واکنش داد و این موضوع را 
تایید کرد. او در این مطلب با تمرکز روی احساسات مردم، از 
اجحاف در حق زنانی مانند خود در ورزش ایران صحبت کرد. 
در اینکه کیمیا علیزاده مانند هر انسانی این حق را داشته که 
برای آینده زندگی ش��خصی و ورزشی اش تصمیم بگیرد هیچ 
شکی نیست و در شرایط طبیعی نمی توان به مهاجرت او ایراد 
گرفت اما نکاتی که او در پست اینستاگرام به آنها اشاره کرده، 
جای تأمل دارد. موضوع وقتی جالب تر می شود که بدانیم او که 
در تمام طول فعالیت ورزشی خود مورد حمایت جامعه ورزش، 
مسؤولان فدراسیون تکواندو و مقامات ایران بوده اما با مطرح 
کردن جملات فمنیستی و مورد علاقه کشورهای مخالف ایران، 
از اجحاف در حق خود به عنوان یک زن صحبت کرده است. 

حال سؤال این است: کیمیا علیزاده از کدام اجحاف حرف زده 
است؟ اجحافی که باعث شده او به عنوان یک زن، نه یک بار 
بلکه ۲ بار به عنوان پرچمدار کاروان ورزشی ایران در معتبرترین 
رویدادهای ورزشی جهان )المپیک نوجوانان جهان و بازی های 
آسیایی( انتخاب شود و به رؤیای بسیاری از بزرگان ورزش ایران 
تا قبل از ۲۱ سالگی دست پیدا کند یا اجحافی که بعد از کسب 
مدال برنز المپیک ۲۰۱6 ریو باعث شد به عنوان نخستین بانوی 
مدال آور ورزش کش��ورمان در دهکده مسابقات »پاداش مدال 
طلا« را بگیرد و در تجلیل مس��ؤولان نیز مجددا این اجحاف 
تکرار و به او به عنوان یک بانوی ورزشکار »پاداش مدال طلا« 
پرداخت شد. حتما اینها برای فردی که می خواهد از ایران برود 
و دنبال بهانه اس��ت اجحاف محسوب می شود. از نظر علیزاده 
ایران کشوری است که بعد از افتخارآفرینی بانوان ورزشکار به 
آنها آپارتمان و س��که اهدا می کند تا در تداوم تفکر ضد زن و 
مردسالار خود با روح و روان آنها بازی کند! در ایران حتماً با او 
بدرفتاری شد در حالی که ۱7 سالش بود و گواهینامه نداشت، 
به او خودرو جایزه داده ش��د! علیزاده حتماً درست می گوید، 

چرا که بعد از انواع و اقسام توجهات، دریافت جوایز و استفاده 
از ش��رایط ویژه  یادش افتاده که چه جفاهایی در حقش شده 
است. این لابد از صداقت او بود که بدون استعفا از کمیسیون 
ورزشکاران کمیته المپیک جدا شد؛ کمیسیونی که اعضای آن 
از جنس خودش هس��تند و با اعتماد به وجهه مثبت او برای  
پیگیری خواسته های شان، شرایط حضورش را در کمیسیون 
فراهم کردند. علیزاده حتما خودش با صداقت رفتار کرده است 

و امروز تدریس صداقت می کند!
اینکه پس از رشد در ورزش ایران و طی کردن پله های ترقی 
در ایران به دنبال آرامش بیشتر هستید هیچ ایرادی ندارد اما 
منصفانه نیست برای دریافت تابعیت یک کشور دیگر یا برای 
خوش��ایند کس��انی که امروز دور و برتان هستند یا هر عامل 
دیگری، روی احساسات برخی افراد موج سواری کنید و گذشته 
را نادیده بگیرید. پس��ت علیزاده بار دیگر یادآور جمله معروف 
»نمک خورد و نمکدان شکس��ت« بود، چرا که توجهی که به 
او در ایران شد، بسیار زیاد بود و شاید در خیلی از کشورهای 

مدعی این میزان توجه به زنان نمی شود.

خانم کیمیا علیزاده! 2 بار پرچمداری، توجه بیش از حد و پاداش طلا برای مدال برنز، نشانه زن ستیزی است؟

لگد به  نمکدان
رزمی

همان طور که پیش تر مشخص بود قصه کالدرون با پرسپولیس به 
پایان رسید. مربی آرژانتینی که ابتدای  فصل در وضعیت شکننده ای 
به سر می برد و هر آن احتمال اخراجش می رفت، انتهای نیم فصل به 
وضعیت مطلوبی دست پیدا کرد و موفق شد پرسپولیس را قهرمان 
نیم فص��ل کند. با این وجود او بعد از خ��روج از ایران، ایمیل های 
عجیبی را به باش��گاه ارسال و خواسته های نامعقولی را بیان کرد. 
یکی از مدیران باش��گاه پرس��پولیس در این باره به گروه ورزشی 
»وطن امروز« گفت: »اول اجازه بدهید ما با گزینه جدید به توافق 
برسیم، بعد از آن با نظر مدیرعامل باشگاه، از خواسته های عجیب 
و باورنکردنی کالدرون رونمایی می کنیم تا هواداران و خبرنگاران 
متوجه شوند او برای نیامدن در حال بهانه گیری بود«. به گفته این 
مدیر، باشگاه همه توان خود را به کار بست اما کالدرون مشخص 
بود بنا به هر دلیلی قصد بازگشت به ایران را ندارد. اما نیامدن این 
مربی موجب شد پرسپولیس سراغ گزینه های خود برود. در این 
میان یحیی گل محمدی مهم ترین و اصلی ترین گزینه موجود است 
که از او به عنوان جانش��ین کالدرون یاد می شود. در همین راستا 
شنبه شب یحیی گل محمدی که اکنون سرمربی تیم شهرخودرو 
است جلسه ای با محمد حسن انصاری فرد داشته و صحبت هایی 
هم با مدیران شهرخودرو شده است. گل محمدی با قرارداد مالی 
بالا پیش از فصل در حالی که با فدراس��یون فوتبال برای هدایت 
تیم امید به توافق رس��یده بود، با شهرخودرو قراردادش را تمدید 
کرد و در مشهد ماندنی شد اما اکنون پرسپولیس به او پیشنهاد 
داده و گل محمدی هم ظاهرا بدش نمی آید به این پیشنهاد پاسخ 
مثبت بدهد. گویا پیشنهاد مالی پرسپولیس هم بالاست و دست 
به نقد هم هس��تند. اینطور که مشخص است گل محمدی بالای 
۵۰ درص��د از ق��رارداد خود را از ش��هرخودرو گرفته و در صورتی 
که این باشگاه با جدایی مربی خود موافقت کند، پرسپولیس باید 
علاوه بر پرداخت پول به گل محمدی به باش��گاه شهرخودرو هم 
مبلغی بدهد. قرار است فرهاد حمیداوی، مالک باشگاه شهر خودرو 

با هیات مدیره جلسه ای برگزار کند و درباره این پیشنهاد باشگاه 
پرسپولیس تصمیم گیری کنند. خروجی این جلسه در ماندن یا 
رفتن یحیی گل محمدی تاثیرگذار است. گفته می شود بزودی در 
تهران بار دیگر انصاری فرد با گل محمدی جلسه ای دارد. پیش از 
این حمیداوی گفته بود با توجه به شرایط حساس شهرخودرو و 
حضورش در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا اجازه جدایی گل محمدی 
را نمی دهد اما ظاهرا شرایط به گونه ای پیش رفته که مالک این 
باشگاه را مجاب کرده برای تصمیم گیری جلسه اضطراری برگزار 
کند. باشگاه پرسپولیس برای جایگزینی کالدرون، گزینه هایی مثل 
یحیی گل محمدی، مهدی تارتار و وحید هاشمیان را در نظر دارد.

انصاری فرد: با ۳ مربی در حال مذاکره هستیم ■
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس می گوید: در حال حاضر با ۳ مربی 
در حال مذاکره هستیم و نفرات جدید را با نظر او جلب می کنیم. 
محمدحسن انصاری فرد درباره قطع همکاری باشگاه پرسپولیس با 
گابریل کالدرون گفت: در این باره صحبت زیاد است و قصد دارم 
در یک برنامه به صورت جزء به جزء همه دلایلی را که باعث شد 
ب��ا کالدرون قطع همکاری کنیم توضیح دهم. اتفاقات زیادی رخ 
داد که همه را به جان خریدیم و شاید همه هواداران از آن مطلع 
نباشند. می دانیم تماشاگران پرسپولیس بابت اتفاقات اخیر خیلی 
نگران بودند اما ترجیح دادیم س��کوت کنیم، چرا که مایل بودیم 
کالدرون به کارش ادامه دهد. همان طور که گفتم موضوعات زیادی 
پیش آمد که من درباره آنها جزء به جزء صحبت خواهم کرد. وی 
درباره انتخاب جانش��ین برای کالدرون تصریح کرد: با ۳ مربی در 
حال مذاکره هستیم اما اسمی از آنها نمی برم تا بعد از عقد قرارداد 
نام گزینه نهایی را اعلام کنیم. مدیرعامل باشگاه پرسپولیس درباره 
آخرین وضعیت نقل وانتقالات این باشگاه نیز خاطرنشان کرد: به هر 
۳ مربی که مدنظرمان قرار دارند بازیکنان جدید را معرفی کرده ایم 
و هر ۳ آنها این گزینه ها را تایید کردند. ان شاءالله با هر یک از این 
بازیکنان به توافق برسیم نام آنها را رسانه ای خواهیم کرد. هواداران 

ما نگران این موضوع نباشند، ما خیلی حرفه ای در این مورد عمل 
می کنیم. طبیعی است هر بازیکنی که نظر سرمربی جدیدمان را 
جلب کند، آن گزینه را جذب خواهیم کرد. متاسفانه زمان زیادی 
معطل کالدرون بودیم که این مسأله باعث شد در نقل و انتقالات 
عقب بمانیم. با این حال کارمان را انجام داده ایم و ان شاءالله با بازیکن 
و مربی جدید فصل را ادامه خواهیم داد. انصاری فرد در پاسخ به این 
سوال که کالدرون با توجه به این جدایی از پرسپولیس از این باشگاه 
شکایت خواهد کرد یا خیر، گفت: این سوال را از خودش بپرسید.

کالدرون: تلاش خود را کردند تا من نباشم ■
گابریل کالدرون، س��رمربی پیش��ین تیم فوتبال پرسپولیس 
معتقد است مدیرعامل این باشگاه و اطرافیانش همه تلاش خود 
را کردند که او در پرسپولیس نباشد. پس از اظهارات محمدحسن 
انصاری فرد، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس مبنی بر قطع همکاری با 
گابریل کالدرون، سرمربی آرژانتینی پیشین تیم فوتبال پرسپولیس با 
انتشار فیلمی به زبان اسپانیایی و متنی فارسی به جدایی اش واکنش 
نشان داد. کالدرون نوشت: در این 6 ماه با تمام وجود تلاش کردیم 
از پرسپولیس یک باشگاه بزرگ تر بسازیم، چون معتقدیم هواداران 
و بازیکنان لایق این هستند. امروز به همکاری خودم با پرسپولیس 
پایان می دهم، چون مدیرعامل باشگاه و اطرافیانش تمام تلاش شان 
را کردند تا من نباش��م. از هواداران به خاطر حمایت ش��ان تشکر 
می کنم. همچنین از بازیکنان ممنونم، چون با تمام وجود برای نام 
پرسپولیس تلاش کردند. از اعضای هیات مدیره هم به خاطر اعتماد 
و شجاعت شان تشکر می کنم و از میهمان نوازی و لطف همه مردم 
ایران ممنونم. امیدوارم فوتبال ما را دوباره به هم برساند! به نشانه 
قدردانی از لطف و علاقه شما، من یکی از بهترین سفیرهای ایران 

بوده و خواهم بود. مرسی، مرسی، مرسی.
مهاجم نیجریه ای در آستانه پیوستن به پرسپولیس ■

کریس��تین اوساگونا، مهاجم نیجریه ای در آستانه عقد قرارداد 
رسمی با باشگاه پرس��پولیس قرار دارد. باشگاه پرسپولیس پس 

از اتمام همکاری خود با گابریل کالدرون سراغ گزینه های مدنظر 
مدیریت باشگاه برای اضافه شدن به لیست بازیکنان این تیم رفته 
است. سرخپوشان پایتخت که هنوز تکلیف سرمربی خود را به طور 
قطعی مشخص نکرده اند به توافقات نهایی با کریستین اوساگونا 
مهاجم نیجریه ای رس��یده اند. مهاجم نیجریه ای »ججو یونایتد« 
کره جنوبی که نیم فصل دوم گذشته در تیم ذوب آهن ایران حضور 
داشت هم اکنون در تمرینات فولاد خوزستان شرکت کرده است 
اما باشگاه پرسپولیس به توافقات کامل با این بازیکن رسیده است و 
اگر مشکلی پیش نیاید وی قرارداد خود را به طور رسمی در تهران 
امضا می کند. همچنین آنتونی اس��توکس، مهاجم فصل گذشته 
تراکتور تبریز نیز در صورت عدم مشکل قانونی برای ثبت قرارداد با 
پرسپولیس در لیست این تیم برای نیم فصل دوم و لیگ قهرمانان 

آسیا قرار می گیرد.
واکنش مالک باش�گاه ش�هرخودرو به حضور گل محمدی در  ■

پرسپولیس
مالک باشگاه شهرخودرو به احتمال حضور یحیی گل محمدی 
در تیم پرس��پولیس به جای گابریل کالدرون واکنش نشان داد و 
گفت: بهتر است از خود گل محمدی در این ارتباط سوال کنید! با 
جدایی قطعی گابریل کالدرون از سرمربیگری تیم فوتبال پرسپولیس 
مسؤولان این باشگاه به دنبال توافق با گزینه های جانشینی مرد 
آرژانتینی هستند. خبرگزاری مهر برای پیگیری بیشتر این خبر 
با فرهاد حمیداوی، مالک باش��گاه ش��هر خ��ودرو تماس گرفت. 
حمیدوای در پاسخ به این سوال که آیا یحیی گل محمدی، سرمربی 
پرسپولیس می شود؟ گفت: این را باید از خود یحیی گل محمدی 
بپرسید! حمیدوای که تاکید داشت در جلسه است و امکان صحبت 
کردن ندارد، درباره اینکه پرسپولیس با باشگاه شهر خودرو برای 
گل محمدی مذاکره کرده است، گفت: همانطور که گفتم باید از 
خود گل محمدی سوال کنید. شاید ایشان خودش دوست نداشته 

باشد به پرسپولیس برود!

کالدرون به صورت رسمی از پرسپولیس جدا شد

عملیات بازگرداندن یحیی
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ادامه از صفحه اول
... پایکوبی را گذاش��ت و از همه مردم 
در کامنت هایش تودهنی خورد، همانی بود که بنر پاره شده 
تصویر حاج قاسم را لحظه به لحظه استوری می کرد تا از قافله 
هلهله کنان جا نماند! و چقدر فاصله اس��ت بین مردم ایران و 

این نامردمان!
حاج قاسم در جبهه های سوریه و عراق داعشی ها را به خاک 
و خون کش��ید؛ وعده داد خلافت داع��ش را از روی این کره 
خاکی محو می کند و کرد، بنابراین ما هم باید این دواعشی را 
که با هدایت علینژادها و با پول کاخ سفیدها جولان می دهند 

از بازی بیرون کنیم!
شنبه شب اما دوباره این ضرب المثل قدیمی ایرانی زنده شد 
که »همیشه پای انگلیس در میان است!« هر جا که قرار باشد 
ایران و ایرانی تحقیر شود، هر جا که قرار است بین ایرانی تفرقه 
بیفتد، هر جا که ایران واحد و همدل تر می ش��ود در چشمان 
اجانب، آنجاست که فعالیت روباه پیر و خبیث هم زیاد می شود؛ 

دقیقا مثل شنبه شب که سفیر انگلیس میدان دار توهین ها و 
آشوب های زیر پل حافظ بود! سفیری که در میانه آن هیاهوها 
نتوانست مخفی شود و بازداشت شد و از ترس خود را خیس کرد!
اما در مواجهه با این اتفاق دلخراش واقعا چه باید کرد؟! به 
نظر می رسد ناراحتی، اندوه، سوگواری و همدردی با داغداران 
و مطالبه برخورد با قاصران و مقصران حداقل کارهایی است 
که باید بشود اما نباید در این میان اصل و فرع جابه جا شود. 
نباید به بهانه داغداری توان نظامی و دفاعی کش��ور تضعیف 
شود، چراکه تضعیف اینها همانی است که قاتلان حاج قاسم 
می خواستند. باید به یاد بیاوریم در این سال ها اتفاقات مختلفی 
را از س��ر گذرانده ایم که هر کدام داغی بزرگ بر سینه ما زده 
است. یادتان بیاید آن حادثه دلخراش قطار تبریز- سمنان را؛ 
همه ناراحت بودند اما آن که مسؤول ماجرا بود جلوی دوربین 
حتی نمی توانست ژست ناراحتی بگیرد، مسؤولیت خود را تا 
سطح پرداخت دیه توسط بیمه به جان باختگان تقلیل داد و ما 
بیشتر از حادثه، ناراحت از مواجهه او با آن ضایعه تلخ بودیم؛ 

مواجهه ای که جز خراشیدن سرمایه اجتماعی چیزی نداشت! 
اما در ماجرای این چند روزه اگرچه می دانیم خطاهای انسانی 
رخ داده؛ از اینکه هواپیما نباید در آن ساعت پرواز می کرد تا 
آنکه چطور ش��د هواپیما، با موش��ک کروز اشتباه گرفته  شد 
و خطاهای دیگری که می ش��ود ش��مرد، ام��ا این اتفاق یک 
تفاوت با همه حادثه های قبل مثل تصادف قطار داشت و آن 
مسؤولیت پذیری سردار حاجی زاده بود! با اینکه می دانیم همه 
تقصیر گردن او نیست، با اینکه می شناسیم او را و اهمیت او 
را در قدرت بازدارندگی نظام و اقتدار آن و حفظ امنیت مردم 
کشور، اما او خود را مسؤول ماجرا دانست و گفت در برابر هر 
حکمی تسلیمم! او حتی شروع کرد به تقصیرزدایی از نهادهایی 

که در این مسأله درگیر شده بودند!
ما؛ همه آنهایی که یک هفته داغدار حاج قاس��م سلیمانی 
بودیم باید به خاطر بیاوریم که اگر حاج قاس��م سلیمانی اینجا 
بود چه می کرد؟! او قطعا از »ش��خصیت نظام« دفاع می کرد. 
حاج قاسم حافظ شخصیت نظام بود، همان طور که پارسال در 

غوغای شبهه افکنان ماجرای کربلای ۴ و کربلای ۵ وارد شد و 
خود را خرج کرد، همان طور که بعد از موشکباران داعش توسط 
سپاه؛ وقتی هجمه های ناجوانمردانه در بازی های سیاسی به سپاه 
زیاد شده بود، گفت: »من این موضوع را به عنوان یک سپاهی 
نمی گویم، س��پاه را با من که عیب دارم مقایسه نکنید، من را 
هدف قرار دهید، نه س��پاه را، اگر س��پاه نبود کشور نبود و این 
حرف همه روزهاست. نباید کسی سپاه را تضعیف کند و مورد 
حمله های گوناگون قرار دهد. نباید تداعی حرف های دوره های 
گذشته را کرد، زیرا امروز سینه سپاه برای ایثار در راه کشور و 
مردم سپر است و فرقی بین بالای شهر و پایین شهر نیست. ما 
باید حساس باشیم و سیاسی نگاه نکنیم، اگر مجاهدیم و عزت 

ایران را می خواهیم، باید این اصول را رعایت کنیم!«
ناراحتی های مان به ج��ای خود؛ داغداری مان را می کنیم، 
تس��لای دل خانواده ه��ای داغ��دار می ش��ویم ام��ا در بازی 
تخریب کنندگان و تضعیف کنندگان حافظان امنیت کش��ور 

نمی افتیم.

اگر حاج قاسم بود چه می کرد؟
نگاه


